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Or-VII.0002.3.2017         

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XXV/2017 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 25 kwietnia 2017 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 14.07 

Godzina zakończenia : 18.05 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Jacek Jasiński       

5. Marian Kosakowski         

6. Jacek Karol Jaroszewicz        

7. Barbara Walesiuk 

8. Beata Marlena Jeżerys       

9. Wioletta Kowieska 

10. Piotr Paweł Dojlida   

11. Piotr Siemieniuk  

12. Andrzej Kościuczyk 

13. Ireneusz Jabłoński 

14. Piotr Waczyński 

15. Jan Czarniecki  

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

4. Beata Jakubowska – radca prawny 

5. Mariusz Wróbel – Prezas ZEC –Wod w Choroszczy 

6. Elżbieta Zalewska – architekt/urbanista 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XXV Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Energetyki 

Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy, Spółka z o.o., na lata 2017 – 2018”. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (ZEC-WiK w Choroszczy). 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (GZGKiM w Tykocinie). 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia wyższej 

stawki, jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Choroszcz na lata 2017-2020. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1552B na 

odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj w Choroszczy. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie przebudowy skrzyżowania dróg powiatowych 

Nr 1549B i Nr 1550B oraz drogi gminnej w miejscowości Klepacze. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie prac związanych z modernizacją ewidencji gruntów i 

budynków obrębów Kościuki, Zaczerlany i Zaczerlany Kolonia. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do konsultacji społecznych w 

sprawie budżetu obywatelskiego. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Choroszcz i 

nadania jej Statutu. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu ochrony zdrowia 

mieszkańców gminy Choroszcz na rok 2017”. 

18. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

19. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

20. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

21. Interpelacje i wnioski radnych. 

22. Zapytania i wolne wnioski. 

23. Zakończenie obrad Sesji.  

    

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 



3 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł do porządku obrad punkt dotyczący wyboru radnych 

Rady Seniorów Gminy Choroszcz – jako pkt. 9. 

 

Porządek obrad XXV Sesji ze zmianą został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 14 głosami 

za.  

Nieobecny radny Jacek Dąbrowski. 

 

Ad. 3 – 
 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy, Spółka z o.o., na lata 2017 – 2018”przedstawił 

Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wprowadzając w temat poinformował na wstępie, że Zakład 

Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy, Spółka z o.o. jest 

zobligowana do przedstawienia tego planu, a Rada do jego zatwierdzenia. Następnie omówił 

inwestycje ujęte w planie, a mianowicie: 

1) w ramach inwestycji planowanych w 2017 roku: 

- modernizacja kanalizacji sanitarnej w ul. Sienkiewicza w Choroszczy - 431 000 zł 

(pożyczka z WFOŚiGW); 

- modernizacja kanalizacji sanitarnej w ul. Branickiego w Choroszczy – 310 000 zł 

(pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa kanalizacji sanitarnej w al. Niepodległości i ul. Sarosieka w Choroszczy – 

158 754 zł; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Polnej w Klepaczach – 259 390 zł; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul.: Sadowa, Rezydencka i Skrajna w m. Porosły – 

905 000 zł w tym 575 852 zł z PROW; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Cichej w m. Porosły – 54 541 zł; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Jesiennych Liści w m. Porosły – 73 365 zł; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. bez nazwy dz. nr 121/4 i 121/16 w m. Porosły – 

52 238 zł; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul.: Piaskowa, Bobrowa, Lisia i Sarnia w 

Choroszczy. (w granicach aglomeracji Choroszcz) -  1 158 500 zł, w tym 984 725 zł (z 

RPO Woj. Podlaskiego) i 173 775 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Zastawie II w Choroszczy. (w granicach 

aglomeracji Choroszcz) – 280 000 zł w tym 238 000 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 42 

000 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Rybackiej w Choroszczy – 105 000 zł w tym 

89 250 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 15 750 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- przebudowa pompowni ścieków przy ul. Branickiego w Choroszczy – 130 000 zl w 

tym 110 500 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 19 500 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w Rogowie – 1 613 220 zł w tym 

1 585 760 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 
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- modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w Złotorii – 1 327 440 zł w tym 

1 304 900 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- modernizacja sieci wodociągowej w ul. Sienkiewicza w Choroszczy – 612 160 zł w 

tym 520 336 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 91 824 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- modernizacja sieci wodociągowej w ul. Branickiego w Choroszczy – 267 000 zł w 

tym 226 950 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 40 050 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa wodociągu w ul. Sarosieka w Choroszczy – 122 160 zł; 

- przebudowa wodociągu w ul. Rybackiej i Wędkarskiej w Choroszczy – 138 000 zł w 

tym 117 300 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 20 700 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa wodociągu w ul. Narwiańskiej w Choroszczy – 96 000 zł w tym 81 600 zł (z 

RPO Woj. Podlaskiego) i 14 400 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa wodociągu w ul.: Sarnia i Bobrowa w Choroszczy – 225 000 zł w tym 

191 250 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 33 750 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- przebudowa sieci wodociągowej w ul.: Powstania Styczniowego i Sportowa w 

Choroszczy – 120 000 zł; 

- wymiana wodomierzy – 75 000 zł; 

- wymiana hydrantów – 110 000 zł. 

2) w ramach inwestycji planowanych w 2018 roku: 

- budowa kanalizacji sanitarnej w m. Krupniki (droga gminna 106266B Klepacze-

Krupniki) – 982 041 zł w tym 606 607 zł z PROW; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w m. Łyski (droga gminna 106253B Łyski-Jeroniki-

Choroszcz) – 1 323 586 zł w tym 817 579 zł z PROW; 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Mickiewicza (od 3 Maja do Karpińskiego) i 

Karpińskiego w Choroszczy – 695 600 zł w tym 591 260 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) 

i 104 340 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Kościukowskiej w Choroszczy (w granicach 

aglomeracji Choroszcz) – 315 000 zł w tym 267 750 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 47 

250 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- modernizacja i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Choroszczy – 12 440 200 zł w 

tym 10 574 170 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 1 866 030 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w Choroszczy – 3 908 000 zł w 

tym 3 321 800 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 586 200 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- budowa wodociągu w ul. Karpińskiego w Choroszczy – 201 000 zł w tym 170 850 zł 

(z RPO Woj. Podlaskiego) i 30 150 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- przebudowa wodociągu w ul. Mickiewicza w Choroszczy - 1 000 000 zł w tym 

850 000 zł (z RPO Woj. Podlaskiego) i 150 000 zł  (pożyczka z WFOŚiGW); 

- przebudowa wodociągu w m. Krupniki (droga gminna 106266B Klepacze-Krupniki) 

– 221 800 zł; 

- przebudowa wodociągu w Łyskach i drodze gminnej 106253B Łyski-Jeroniki-

Choroszcz – 122 160 zł; 

- modernizacja stacji uzdatniania wody w Barszczewie – 100 000 zł; 

- budowa wodociągu w ul. Rezydenckiej w m. Porosły – 220 000 zł; 

- wymiana niesprawnych hydrantów – 160 000 zł; 

- wymiana wodomierzy – 425 000 zł. 

Ogółem w latach 2017 – 2018 na wymienione inwestycje przewidziano 30 774 239 zł 

w tym: 

- środki własne – 3 562 081 zł, 

- PROW – 2 000 038 zł, 

- RPO Woj. Podlaskiego – 18 335 741 zł, 

- pożyczka z WFOŚi GW – 6 876 379 zł.  
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Na zakończenie poprosił o przyjęcie planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Energetyki Cieplnej, 

Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy, Spółka z o.o., na lata 2017 – 2018 w 

przedstawionej formie. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady sygnalizował 

potrzebę ujęcia w tym planie krótkich ulic w Klepaczach: Polnej, Stawowej, Wierzbowej (za 

mostem) i Myśliwskiej. Przypomniał, że każda inwestycja kanalizacyjna w Klepaczach 

współfinansowana jest przez mieszkańców i również w tych wymienionych przypadkach 

mieszkańcy się pewnie przyłączą. Wyraził nadzieję wprowadzenia w życie przedstawionego 

planu inwestycji za ponad 30 mln zł. 

 

Burmistrz Robert Wardziński przypomniał, że jest to plan, rozmowy z mieszkańcami 

dotyczące współfinansowania były prowadzone i będą nadal kontynuowane, jednak sam fakt 

powstawania nowych ulic i domów nie wpływa automatycznie na decyzję wpisania ich do 

zadań inwestycyjnych – są ulice „stare” jeszcze nieskanalizowane. Przedstawiony plan jest na 

pewno dużym wyzwaniem i mocnym przyspieszeniem dla Gminy Choroszcz.  

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwracając się do Prezesa Spółki poruszył kwestię zakupu 

wodomierzy radiowych – jego zdaniem jest to zbędny wydatek, a problem z odczytywaniem 

liczników może być inaczej rozwiązany. 

 

Prezes Mariusz Wróbel wyjaśnił, że cała Polska przechodzi na system z odczytem radiowym. 

Dotychczasowa praca inkasentów polegająca na kilkukrotnych wizytach, pozostawianiu 

wiadomości, częstym braku dostępu do liczników nie mogła być nadal kontynuowana w 

takiej formie i dlatego planowana jest zmiana na odczyt radiowy, który pozwoli na 

zweryfikowanie zużycia wody. W podanej kwocie mieści się wymiana ok. 1000 wodomierzy, 

zakup programu ( w tym m.in. programu do fakturowania), koszt systemu inkasenckiego. 

Wymianą objęte będą przede wszystkim Klepacze i Krupniki gdzie zamieszkuje dużo 

młodych ludzi pracujących w godzinach 7-18 i jest problem z odczytem liczników. W innych 

miejscowościach będzie kontynuowana obecna forma odczytów. 

 
 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i 

Kanalizacji w Choroszczy, Spółka z o.o., na lata 2017 – 2018”. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/247/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 
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Ad. 4 – 

 

 Głos zabrał Prezes Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w 

Choroszczy, Spółka z o.o., który wprowadził w temat nowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (ZEC-WiK w Choroszczy). 

Prezes Mariusz Wróbel przekazał informacje dotyczące rozwoju Zakładu Energetyki 

Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy na najbliższe lata. Stan obecny:  

1) 4 Stacje Uzdatniania Wody:  

- SUW CHOROSZCZ: rok 1998 oddania do użytku, modernizowana w 2004 (zwiększenie 

wydajności stacji z 60 do 90 m3/h), produkcja wody w 2016 – 270 027m3; w kwietniu 2017 

ogłosiliśmy przetarg na kompleksową modernizację SUW w Choroszczy z budową 2 nowych 

studni - wstępny koszt inwestycji ok. 4 000 000zł, termin zakończenia 31.12.2018; 

- SUW BARSZCZEWO: rok 1968 oddania do użytku, nigdy nie modernizowana, produkcja 

wody w 2016 - 34 450 m3; 

- SUW ZŁOTORIA: rok 1981 oddania do użytku, nigdy nie modernizowana, produkcja wody 

w 2016 - 34 450 m3, w 2016 roku podpisaliśmy umowę na kompleksową przebudowę stacji - 

koszt inwestycji ok. 1 300 000zł termin oddania 31.12.2017; 

- SUW ROGOWO: w 2016 roku podpisaliśmy umowę na kompleksową przebudowę stacji - 

koszt inwestycji ok. 1 600 000zł, termin oddania 31.12.2017 

2) sieć wodociągowa: 170 km (w tym ok. 80km sieci zbudowanej z żeliwa, magistrala na 

Sienkiewicza i Branickiego) 36 km obszar miejski - 134 km obszar wiejski 3 415 ilość 

czynnych umów (ok. 10 245 odbiorców) 60 osób na 1 km sieci wodociągowej. Przykład: 

łącznie sprzedana woda przez ZECWiK w 2016 roku 432 754m3 (10 245 mieszkańców i 

170km sieci), Osiedle Dziesięciny Białystok zużycie wody ok. 16 razy większe niż całe 

zapotrzebowanie gminy Choroszcz w wodę przy 22 km sieci. Sieć wodociągowa liniowa - 

konieczne są częste płukania wodociągu na końcówkach sieci. Koszty i ilość wody poniesione 

na płukanie sieci wodociągowej na jej końcówkach 2016. Awarie na sieci wodociągowej 

żeliwnej - w 2015-2016 mieliśmy 38 awarii. 

3) kanalizacja:  

- 53 km sieci kanalizacyjnej 

- 27 km w obszarze miejskim  

- 26 km obszarze wiejskim  

- 16 przepompowni ścieków  

Awarie na przepompowniach ścieków: w latach  2015-2016 mieliśmy 56 awarii - powód 

zapchane przepompownie i kanalizacja: patyczki do uszu, bandaże (szmaty, waciki skrawki 

materiału), pampersy i inne, mokre chusteczki, piasek, popiół, i inne elementy nieorganiczne. 

Jeśli chodzi o abonament: w Województwie Podlaskim na 118 gmin - 68 abonamentów na 

wodę i ścieki; w Powiecie Białostockim na 15 gmin - 7 abonamentów na wodę i ścieki. 

Proponuje, aby w Choroszczy abonament na wodę wynosił 5zł, a abonament na ścieki 4zł.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że należy Choroszcz porównać z podobną jej 

gminą np. Tykocinem a nie Białymstokiem. 
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Radny Piotr Dojlida poinformował, że np. w Czarnej Białostockiej abonament jest ustalony w 

wysokości 2,43 zł. W naszym przypadku 9 zł to ukryta podwyżka o ok. 10% więcej na 

wodzie i ściekach. 

Sekretarz Mirosław Zalewski zauważył, że nie można wprost porównać żadnej gminy bo 

każda funkcjonuje w innych warunkach. W przypadku ZEC muszą być wykazane wszystkie 

koszty, głównie amortyzacja. Inne jednostki nie wykazują wszystkich kosztów więc nie 

powoduje to określonych wzrostów cen wody czy kanalizacji. Jego zdaniem nasze 

rozwiązanie jest uczciwsze, ponieważ wszyscy, którzy z niego korzystają ponoszą koszty 

utrzymania tego systemu np. kanalizacji. W gminach podobnych jak Tykocin, gdzie część 

kosztów nie jest uwzględniana, ci którzy korzystają z systemu są w jakiś sposób 

uprzywilejowani m.in. poprzez pokrywanie kosztów nie tylko przez korzystających ale i przez 

innych mieszkańców, którzy nie korzystają z systemu. Nominalnie kosztów nie ma, ale one są 

i ponoszone są przez całą gminę, a nie tylko przez użytkowników wodociągów i kanalizacji. 

Nasza Spółka funkcjonuje jako spółka z ograniczoną odpowiedzialnością gdzie musi wykazać 

rzeczywiste koszty jakie się pojawiają. Natomiast w Tykocinie jest zakład gospodarki 

komunalnej, w którym struktura funkcjonowania decyduje o cenie. To nie jest też tak, że 

mając u nas zakład gospodarki komunalnej też mielibyśmy niższą cenę – byłaby taka sama bo 

różnica jest tylko w zakresie wykazywanych kosztów. 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że w 2015 r. mieliśmy podwyżkę 12%, teraz 10%. Jego 

zdaniem koszty, które Spółka poniesie na inwestycje w wysokości ok. 3 mln zł można 

wygospodarować poprzez restrukturyzację Spółki i dobrą organizację pracy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Spółka złożyła wniosek o podwyżki taryf za wodę i 

ścieki, ale po analizie kosztów on nie wyraził na te propozycje zgody. Po wspólnym 

wypracowaniu - przedstawiamy Radzie propozycję wypracowanego systemu, która się 

wydaje najbardziej sprawiedliwa. Zwrócił także uwagę, że nie można rozmawiać o 

podwyżkach skoro taryfy są na poziomie 2016 r. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zapytał o powody złej jakości wody oraz o zarzuty odnośnie 

ujemnej ściągalności ze Złotorii. Zaproponował także przeanalizowanie zejścia z tych kwot 

zaproponowanych radnym. 

 

Prezes Mariusz Wróbel poinformował, że takie miejscowości jak Klepacze i Krupniki mają 

ceny wody z Białegostoku i po podwyżce w Białymstoku będzie dopłacać różnicę do każdego 

m
3 

wody. Dlatego przedstawił w prezentacji informacje o stanie majątku Spółki aby 

uzmysłowić radnym, że Spółka przez wiele lat nie inwestowała w wodociągi, stacje 

uzdatniania wody i oczyszczalnię ścieków. Ściągalność w Złotorii poprawiła się – 90% 

ryczałtów zlikwidowano, mieszkańcy płacą wg wskazań wodomierzy.  

 

Przybył radny Jacek Dąbrowski, obecnych 15 radnych. 
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Zastępca Burmistrza Grzegorz Gabrian włączając się do dyskusji podał przykład posiadaczy 

szczelnych szamb, którzy za wywóz płacą ok. 300-400 zł miesięcznie (co daje ok. 15 zł/m
3 

ścieków) – drogo jest być w posiadaniu szamba bo posiadanie kanalizacji to, jego zdaniem, 

przywilej. 

Radna Barbara Walesiuk przypomniała, że na jej terenach są ulice gdzie nie ma 

doprowadzonej wody – ludzie korzystają ze studni więc inwestycje są niezbędne, aby 

umożliwić mieszkańcom dostęp do wody. Tak samo koszty korzystania z szamb są dużo 

większe niż koszty korzystania z kanalizacji. 

Burmistrz Robert Wardziński przekazał informacje z portalu samorządowego: średnia cena 

wody na bazie 16 gmin z Polski wynosi 10 zł/m
3
, u nas wychodzi ok. 8 zł/m

3
. Jeśli chcemy 

zrobić inwestycje i mieć środki na utrzymanie majątku to musimy mieć środki. Największe 

straty są w Klepaczach, być może ze względu na starą infrastrukturę. Nowe urządzenia do 

odczytu wodomierzy to, jego zdaniem, optymalizacja pracy.  

Radny Piotr Waczyński zauważył, że patrząc na koszty płukania wody na końcówkach sieci 

może rozwiązaniem byłoby spięcie w pierścień końcówek dla lepszego przepływu wody. 

Prezes  Mariusz Wróbel wyjaśnił, że w miejscowościach takich jak Choroszcz, Krupniki, 

Klepacze jest możliwość zastosowania takiego spięcia, ale nie jest to możliwe w przypadku 

wszystkich ulic. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków (ZEC-WiK w Choroszczy). 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  3 głosy  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/248/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

 

Ad. 5 – 

 

Głos ponownie zabrał Sekretarz Gminy, który wyjaśnił, że na wniosek Gminnego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tykocinie proponuje się taryfy za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę dla odbiorców na terenie Gminy Choroszcz (chodzi głównie o 

Babino) podłączonych do sieci wodociągowej, będącej w posiadaniu Gminnego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tykocinie w wysokości: opłata netto 2,60 zł/m3; 

opłata brutto 2,81 zł/m3. Proponuje się także taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków dla 

odbiorców na terenie Gminy Choroszcz podłączonych do sieci kanalizacyjnej, będącej w 

posiadaniu Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tykocinie w 

wysokości: opłata netto 4,11 zł/m3; opłata brutto 4,44 zł/m3. Opłatę za wodę z urządzeń 

zaopatrzenia w wodę i ścieki wprowadzane do urządzeń kanalizacyjnych pobiera Gminny 

Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Tykocinie. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków (GZGKiM w Tykocinie). 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –   głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Nieobecna chwilowo Barbara Walesiuk. 

 

(uchwała Nr XXV/249/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

 

 

Ad. 6 – 

 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia wyższej stawki, jeżeli odpady 

nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny przedstawił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił na wstępie, że inspiratorem przyjęcia tej uchwały i 

przyjęcia nowych stawek była Regionalna Izba Obrachunkowa  w Białymstoku, która w 

swoich wnioskach pokontrolnych napisała, że zobowiązuje Burmistrza do „podjęcia 

stosownych działań  mających na celu, aby pobierane opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi zapewniały sfinansowanie funkcjonowania systemu gospodarowania 

odpadami”.  Firma MPO, która wygrała przetarg i wywozi w chwili obecnej – złożyła 

wymówienie umowy z 3-miesięcznym okresem wypowiedzenia. Przetarg ten został 

rozstrzygnięty na poziomie wyższym aniżeli ten, który obowiązywał w 2016 r. Efekt jest taki, 

że w skali roku 2017 do systemu gospodarki odpadami gmina musi dołożyć ok. 300 tys zł, 

których nie pokryjemy z tytułu wpłat od mieszkańców. Stawki nowe wejdą w życie od 1 lipca 

2017 r. i również nie zbilansują tych wydatków jeśli chodzi o 2017 rok, ponieważ te stawki z 

projektu uchwały będą prawie kompensować wydatki, które pojawią się w II połowie  roku. 

Koszty, które ponosi MPO, są wyższe od kwoty przetargowej, którą zaproponowali o ok. 20 

tys zł/miesięcznie. Jesteśmy w końcówce prac przygotowujących nowy przetarg - do końca 

nie wiemy jaki będzie poziom kwot zaproponowanych w tym przetargu głównie z tego 

powodu, że w roku 2018 poziom segregacji odpadów (przygotowania do odzysku i 

recyklingu) musi osiągnąć poziom 30%, a w 2017 r. 20%. Mamy skokowy duży wzrost i 

trzeba zakładać, że koszty utrzymania systemu wzrosną. Podwyżka jest więc nieunikniona. 

Wracamy do poziomu stawek na początku uruchomienia systemu, kalkulacje pierwotne były 

rozsądne i dobrze przewidywały to co będzie się działo w kolejnych latach. 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że nie wiemy na jakie kwoty będzie oscylował 

przetarg. Przypomniała także, że poprzednio był wywóz 1 x miesiąc, kiedy od kwietnia 

powinien być wywóz 2x miesiąc to firma MPO rezygnuje i wypowiada umowę, to 

nieuczciwe. Może też być tak, że ta sama firma przystąpi do nowego przetargu – Burmistrz 

powinien w przetargu dopilnować by gmina nie została oszukana. Ma wątpliwości jeśli 

chodzi o podwyżki dla mieszkańców. 
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Radny Piotr Dojlida zauważył, że to duże i znaczące podwyżki, więc należy przed podjęciem 

uchwały o wysokości stawek rozstrzygnąć przetarg. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że z uwagi na ustawowe zasady systemu gospodarki 

odpadami – koszty faktycznie ponoszone musimy przenieść na mieszkańców. Nie mamy 

wpływu na ceny rynkowe, ani na firmy przystępujące do przetargu. Mamy podpisane umowy 

i wynikające z nich ceny realne i dokładnie wiemy w jakich kwotach się poruszamy. Stawka 

kiedyś była dobrze skalkulowana do tamtych realnych kosztów; dziś mamy inne realne 

koszty, które po podzieleniu dają nam zaproponowaną stawkę – do czego obliguje nas RIO, 

przypomniał. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski dodał, że perspektywy na przyszłość nie są korzystne, ponieważ 

już w 2019 roku ma być 40% recyklingu, będzie coraz drożej. Mamy to narzucone i musimy 

się z tego wywiązać. Dodał także poprawkę do zapisu uchwały: „§ 5. Uchwała wchodzi w 

życie z dniem 1 lipca 2017 r. i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego”. 

 

Adam Radłowski sołtys wsi Kruszewo przypomniał, że w 2016 roku sołtysi byli proszeni o 

przeprowadzenie konsultacji po wsiach i większość mieszkańców (90%) opowiedziała się za 

1-razowym wywożeniem odpadów w miesiącu – proponuje wrócić do tego rozwiązania. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia wyższej stawki, jeżeli odpady nie są 

zbierane i odbierane w sposób selektywny- ze zmianą zapisu „§ 5. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem 1 lipca 2017 r. i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podlaskiego”. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –   0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/250/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

 

Ad. 7 – 

 
 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrała Pani Elżbieta Zalewska 

– architekt /urbanista, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz 

(w granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 grudnia 

2001 r.), w obrębie miasta Choroszcz i wsi Jeroniki - w granicach określonych w 

załącznikach do uchwały. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie miasta Choroszcz i wsi 

Jeroniki. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/251/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 
 

 

Ad. 8 – 

 

 Projekt uchwały dotyczący zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz (część wsi Żółtki i miasta Choroszcz) przedstawiła Pani 

Elżbieta Zalewska – architekt /urbanista. Do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz (części wsi Żółtki i miasta Choroszcz) 

przystąpiono na podstawie uchwały Nr VII/66/2015 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 12 

maja 2015 r. Obszar objęty granicami planu, o powierzchni ok. 231 ha położony jest po obu 

stronach drogi ekspresowej S8. Celem opracowania zmiany planu jest przygotowanie 

obszernych, wolnych od innej zabudowy terenów inwestycyjnych pod wszelkiego rodzaju 

działalność gospodarczą, głównie z dziedziny produkcji i usług. Potrzeba opracowania 

zmiany planu wynikła z analizy złożonych wniosków o dokonanie zmiany planu miejscowego 

gminy Choroszcz oraz dokonanej ,,Analizy kosztów i opłacalności przygotowania nowych 

terenów przeznaczonych pod zabudowę w gminie Choroszcz". Do Urzędu Miejskiego w 

Choroszczy wpłynęło 206 wniosków z obrębu miasta Choroszcz (34 wnioski znajdują się w 

obszarze zmiany planu) oraz 90 wniosków z obrębu wsi Żółtki (25 wniosków dotyczy 

obszarów objętych zmianą planu. Realizowany projekt zmiany części planu miejscowego 

dotyczy wyżej wymienionej sytuacji. W obowiązującym planie pas terenu przyległy do drogi 

krajowej przeznaczony jest częściowo pod zabudowę produkcyjno-usługową, jest to jednak 

niewystarczające. Istniejące firmy chcą się rozwijać, a nowi inwestorzy szukają dużych 

terenów inwestycyjnych. Dlatego w nowo opracowywanej zmianie planu miejscowego 

planowane jest przeznaczenie większego obszaru pod zabudowę produkcyjno-usługową (do 

istniejącej od strony północnej drogi gminnej). Opracowanie projektu zmiany planu 

poprzedziły analizy. Rozpoznano stan środowiska, przydatność terenów do zabudowy, 

uwarunkowania prawne i przestrzenne. Projekt planu uzyskał wszystkie stosowne opinie i 

uzgodnienia oraz zgodę Marszałka Województwa Podlaskiego na zmianę przeznaczenia 

gruntów leśnych na cele nieleśne. W okresie opracowywania projektu zmiany planu nie 

wpłynął żaden wniosek od osób fizycznych. Projekt zmiany planu wraz prognozą 

oddziaływania na środowisko został wyłożony do publicznego wglądu w dniach od 9 marca 

do 31 marca 2017 r. Dyskusja publiczna zaplanowana na dzień 27 marca 2017 r. o godz. 

15:00 nie odbyła się z powodu braku zainteresowanych. Do projektu planu zgłoszono cztery 

uwagi, z czego trzy uwagi uwzględniono w części a jednej uwagi nie uwzględniono). 

Uwzględnia się w części trzy uwagi dotyczące przeznaczenia części działek o nr 602/9, 

602/13, 602/3 położonych przy ul. Tykocińskiej poszerzając obszar pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną i usługową. Nie uwzględnia się w całości uwagi dotyczącej 

zmiany przeznaczenia działki nr 609 położonej przy ul. Mickiewicza pozostawiając w 

projekcie zmiany planu teren przeznaczony pod zabudowę produkcyjno - usługową. Na 

terenach objętych zmianą planu przewiduje się następujące inwestycje z zakresu 

infrastruktury technicznej należące do zadań własnych Gminy Choroszcz: 
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1) realizacja projektowanego gminnego układu drogowego 

a) wykup gruntu pod drogi: 510 800 zł, 

b) budowa dróg: 6 475 600 zł, 

c) oświetlenie dróg: 2 173 600 zł 

d) kanalizacja deszczowa 5 845 700 zł; 

2) realizacja gminnej infrastruktury technicznej: 

a) sieć wodociągowa: 1 585 900 zł 

b) kanalizacja sanitarna: 3 876 670 zł. 

Po zrealizowaniu planu w 100 % roczny przychód gminy z tego tytułu szacowany jest na 

kwotę 24 195 800 zł. 

 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz (część wsi Żółtki i miasta Choroszcz). 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/252/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

 

Ad. 9 – 

 

Głos zabrał Sekretarz Mirosław Zalewski, który przypomniał, że zgodnie ze Statutem 

Rady Seniorów Gminy Choroszcz (Uchwała Nr XXIII/230/2017 Rady Miejskiej  

w Choroszczy w sprawie powołania Rady Seniorów Gminy Choroszcz i nadania jej statutu) 

Burmistrz Choroszczy ogłosił nabór kandydatów na członków Rady Seniorów Gminy 

Choroszcz (Zarządzenie Burmistrza Choroszczy z dnia 27.03.2017 r. w sprawie ogłoszenia 

naboru kandydatów na członków Rady Seniorów Gminy Choroszcz). W terminie od dnia 

31.03.2017 r. do dnia 21.04.2017 r. wpłynęło 7 zgłoszeń kandydatów do Rady Seniorów 

Gminy Choroszcz, których zatwierdzenia dokonuje Rada Miejska poprzez przeprowadzenie 

głosowania tajnego. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Jeżerys odczytała protokół Komisji ds. oceny 

formalnej zgłoszeń kandydatów na członków Rady Seniorów Gminy Choroszcz z dnia 24 

kwietnia 2017 r. (w załączeniu). Komisja po dokonaniu oceny formalnej zgłoszeń stwierdza, 

że zgłoszenia (w porządku alfabetycznym): 

1) Pani Aponowicz Anna Barbara – przedstawiciel mieszkańców gminy; 

2) Pani Białowieżec Lucyna - przedstawiciel mieszkańców gminy; 

3) Pani Ćwikielnik Irena - przedstawiciel organizacji pozarządowej; 

4) Pani Kosakowska Kalata Irena - przedstawiciel mieszkańców gminy; 

5) Pan Jan Romańczuk - przedstawiciel organizacji pozarządowej; 

6) Pani Irena Sakowicz - przedstawiciel mieszkańców gminy; 

7) Pani Wdziękońska Wanda - przedstawiciel mieszkańców gminy. 

spełniają wymogi formalne określone w wymienionym na wstępie Statucie. 
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Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów do Komisji 

Skrutacyjnej celem przeprowadzenia wyborów tajnych. 

Radny Marian Kosakowski zgłosił kandydaturę radnego Piotra Waczyńskiego – zgoda. 

Radny Jacek Jasiński zgłosił kandydaturę radnego Jacka Dąbrowskiego  - zgoda. 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła kandydaturę radnego Jana Czarnieckiego – zgoda. 

 

Po przeprowadzeniu tajnego głosowania, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Piotr 

Waczyński (po ogłoszonej przez Przewodniczącego Rady przerwie 16.29 – 17.00) przedstawił 

protokół (w załączeniu) z ustalenia wyników głosowania, zgodnie z którym następujący 

kandydaci weszli w skład Rady Seniorów Gminy Choroszcz: 

1) Pani Aponowicz Anna Barbara  

2) Pani Białowieżec Lucyna  

3) Pani Ćwikielnik Irena  

4) Pani Kosakowska Kalata Irena  

5) Pan Jan Romańczuk  

6) Pani Irena Sakowicz  

7) Pani Wdziękońska Wanda. 

 

 
 

Ad. 10 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, głos zabrała Skarbnik Gminy, 

która przedstawiła propozycję zmian w budżecie na rok 2017. 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje zwiększenie planu dochodów i 

wydatków o kwotę 539 075 zł w związku z: 

1) weryfikacją planu dochodów, w wyniku której możliwe jest zwiększenie planu w 

pozycjach: 

- rozdział 70005 § 0750 wpływy z najmu i dzierżawy na podstawie zawartych w 2017 roku 

umów – o kwotę 125 000 zł, 

- rozdział 75615 § 0310 podatek od nieruchomości (osób prawnych i jednostek 

organizacyjnych) – o kwotę 80 000 zł, 

- rozdział 75616 § 0310 podatek od nieruchomości (osób fizycznych) – o kwotę 100 000 zł, 

- rozdział 80104 § 0970 wpływy z tytułu zwrotu kosztów dotacji wypłaconej przez Gminę 

Choroszcz na dziecko uczęszczające do publicznego przedszkola w Białymstoku – kwota 10 

343 zł (w tym opłata za rok 2016, która wpłynęła w 2017 roku), 

- rozdział 90002 § 0490 wpływy z opłat za odbiór odpadów – planowana podwyżka opłaty od 

lipca 2017 roku – kwota 175 000 zł - rozdział 90015 § 0970 – wpływy z tytułu zwrotu 

kosztów za oświetlenie drogi krajowej na odcinkach płatnych – kwota 5 200 zł; 

2) zrealizowanymi dochodami ponad kwoty planowane w pozycjach: 

- rozdział 60016 § 6680 - niewykorzystany plan z wydatków niewygasających z upływem 

roku 2016 – kwota 18 099 zł, 

- rozdział 75615 § 0910 wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat podatków – kwota 5 104 

zł, 

- rozdział 85228 § 2910 wpływ ze zwrotu dotacji pobranej w nadmiernej wysokości – kwota 2 

621 zł; 



14 

 

3) przyznaniem dotacji celowej: 

- rozdział 85215 z budżetu państwa na wypłatę dodatków energetycznych w kwocie 304 zł,  

- rozdział 75412 z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

zgodnie z Uchwałą Zarządu nr 166/2017 z dnia 28 marca 2017 roku – w kwocie 14 526 zł z 

przeznaczeniem za dofinansowanie zakupu ubrań ochronnych, butów i hełmów dla 

Ochotniczych Straży Pożarnych oraz zgodnie z uchwałą nr 53/2017 z dnia 18 stycznia 2017 

roku na dofinansowanie zakupu detektora gazowego dla OSP w Choroszczy – kwota 2 878 zł. 

W rozdziale 63003 przenosi się plan wydatków z § 0970 – do § 6680 kwotę 21 682 zł – 

niewykorzystany plan z wydatków niewygasających, zgodnie z klasyfikacją budżetową. 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 60014 Drogi publiczne powiatowe – na pomoc finansową Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie budowy dróg powiatowych w granicach Gminy Choroszcz – kwota 140 000 

zł; 

- 71012 Zadania z zakresu geodezji i kartografii – na pomoc finansową Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie kosztów prac geodezyjnych związanych z modernizacją 

ewidencji gruntów i budynków obrębów Kościuki, Zaczerlany i Kolonia Zaczerlany – kwota 

20 000 zł; 

- 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie wydatków na zakupy materiałów (kruszywa) 

– kwota 9 764 zł oraz na wydatki inwestycyjne i zakupy inwestycyjne – kwota 147 702 zł; 

- 75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego – zwiększenie planu wydatków na 

materiały promocyjne Gminy w związku z 510-tą rocznicą nadania praw miejskich (W 1507 

roku Choroszcz otrzymała od Zygmunta Starego prawa miejskie) – kwota 10 000 zł; 

- 75412 Ochotnicze straże pożarne – na wydatki inwestycyjne poprawiające warunki 

funkcjonowania ochotniczych straży pożarnych – kwota 19 797 zł i zakup ubrań ochronnych, 

obuwia i kasków – kwota 24 210 zł; 

- 85215 Dodatki mieszkaniowe – wypłatę dodatków energetycznych w II kwartale 2017 r. 

oraz koszty obsługi – kwota 304 zł; 

- 90002 Gospodarka odpadami - na usługi związane z odbiorem odpadów oraz konserwacją i 

gospodarką pojemnikami na odpady komunalne – kwota 175 000 zł; 

Przenosi się plan wydatków: 

- w związku z uchwałą mieszkańców sołectwa Babino przenosi się plan wydatków w ramach 

funduszu sołeckiego z rozdziału 92195 § 4300 w kwocie 2 207 zł i w rozdziale 60016 z § 

4300 w kwocie 5 495 zł na zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych w rozdziale 60016 

na opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi gminnej w Babinie w kwocie 

7 702 zł; 

- z rozdziału 85395 § 2820 przenosi się kwotę 600 zł oraz w rozdziale 92195 z § 2820 na 

zwiększenie o kwotę 3 300 zł planu wydatków w § 2810 do kwoty 3 900 zł z przeznaczeniem 

na dotacje udzielane fundacjom w trybie ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie. 

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. 9 Dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe – zwiększa się o kwotę 7 702 zł 

(w ramach funduszu sołeckiego Babino); 

Poz. 12d. Utwardzenie dojazdu do osiedla w miejscowości Dzikie (działka nr 61) – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 100 000 zł; 

Poz. 12e. Zakup równiarki – wprowadza się nowe zadanie o wartości 40 000 zł; 

Poz. 16b Zakup gruntów (pod przyszłe inwestycje gminne) – uaktualnia się wartość zadania 

po zmianie dokonanej Zarządzeniem Burmistrza Nr 218/2017 z dnia 31 marca 2017 r. – 

zmniejszenie o 8 000 zł; 

Poz. 17b. Budowa placu przy cmentarzu w Izbiszczach - uaktualnia się wartość zadania po 

zmianie dokonanej Zarządzeniem Burmistrza Nr 218/2017 z dnia 31 marca 2017 r. – 

zwiększenie o 8 000 zł; 
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Poz. 20a. Modernizacja pomieszczeń w budynku OSP w Choroszczy – zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 15 000 zł oraz uściśla się nazwę zadania; 

Poz. 20c. Zakup detektora wielogazowego dla OSP w Choroszczy – wprowadza się nowe 

zadanie o wartości 4 797 zł. 

Aktualizuje się Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2017 r. zgodnie z załącznikiem nr 

4, w którym: 

Poz. II.1.5a Organizacja i świadczenie usług opiekuńczych i społecznych na zasadzie 

wolontariatu – zmniejsza się o kwotę 600 zł; 

Poz. II.1.6. Dofinansowanie zadań powierzonych w zakresie kultury i dziedzictwa 

narodowego – zwiększa się o kwotę 600 zł; 

Poz. II.2.4. Dofinansowanie modernizacji ewidencji gruntów i budynków obrębów Kościuki, 

Zaczerlany i Kolonia Zaczerlany – wprowadza się nowe zadanie o wartości 20 000 zł; 

Poz. III.2.2. Dofinansowanie przebudowy skrzyżowania dróg powiatowych Nr 1549B i Nr 

1550B oraz drogi gminnej w miejscowości Klepacze– pomoc finansowa powiatowi zwiększa 

się o kwotę 90 000 zł; 

Poz. III.2.8. Dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1552B na odcinku 

od skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj w Choroszczy, w tym na 

opracowanie dokumentacji projektowej – wprowadza się nowe zadanie o wartości 50 000 zł. 

Aktualizuje się plan dochodów gromadzonych na wyodrębnionych rachunkach i wydatków 

jednostek oświatowych (uzupełnienie brakujących paragrafów wydatkowych w rozdziale 

80110) – zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/253/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

Ad. 11 – 

 

Ponownie głos zabrała Skarbnik Gminy, która przedstawiła propozycję zmian 

Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 2017-2020. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk poinformowała, że proponuje następujące zmiany: 

1) w załączniku Nr 1: 

- uaktualnienie danych dotyczących wykonania roku 2016 na podstawie sprawozdań 

budżetowych za 2016 rok: Rb-27S, Rb-28S, Rb-Z, Rb-NDS - uaktualnienie danych 

dotyczących planu dochodów i wydatków budżetu na 2017 rok, w związku z dokonanymi 

zmianami po dniu 1 stycznia 2017 roku do dnia 25 kwietnia 2017 r.; 

- w prognozie na 2018 rok - w związku ze zwiększeniem o 70 019 zł kwoty rozchodów 

(uchwała Nr XXIII/218/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 24 lutego 2017 r.) 

odpowiednio zmienia się o tę kwotę: wydatki bieżące (+), wynik (-), rozchody (-). 

Pozostałe wielkości prognozy na lata 2019-2022 pozostają bez zmian. 
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2) w załączniku Nr 2: 

Wprowadza się pozycję 1.3.1.2 pn. System roweru publicznego - kompatybilnego z systemem 

BiKeR Białostocka Komunikacja Rowerowa o łącznych nakładach w latach 2017-2019 w 

kwocie 146 592 zł. Na rzecz Gminy Choroszcz zadanie będzie realizowane przez Miasto 

Białystok na warunkach określonych w Porozumieniu międzygminnym. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 2017-

2020. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/254/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

Ad. 12 – 

 

Projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1552B na odcinku od 

skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj w Choroszczy przedstawił 

Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 50 000 zł na 

dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1552B na odcinku od 

skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj w Choroszczy. Pomoc 

finansowa udzielona w formie dotacji celowej stanowi 50% całkowitego kosztu zadania, w 

tym opracowania dokumentacji projektowej. Jest to odpowiedź na wniosek radnego Piotra 

Waczyńskiego. Zlecone jest już wykonanie dokumentacji, na podstawie której określony 

zostanie zakres robót. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1552B na odcinku od 

skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/255/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 
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Ad. 13 – 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił propozycję zmiany uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie przebudowy 

skrzyżowania dróg powiatowych Nr 1549B i Nr 1550B oraz drogi gminnej w miejscowości Klepacze. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 190 000 zł na 

przebudowę skrzyżowania dróg powiatowych Nr 1549B i Nr 1550B oraz drogi gminnej w 

miejscowości Klepacze – zmiana dotyczy zwiększenia kwoty ze 100 tys zł do 190 tys zł. 

Inwestycja ta jest istotna z uwagi na bezpieczeństwo i poprawę ruchu na tym newralgicznym 

skrzyżowaniu. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie przebudowy skrzyżowania dróg powiatowych Nr 1549B i Nr 1550B oraz drogi 

gminnej w miejscowości Klepacze. 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/256/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

Ad. 14 – 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie prac związanych z modernizacją ewidencji gruntów i budynków obrębów 

Kościuki, Zaczerlany i Zaczerlany Kolonia przedstawił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 20000 zł na 

dofinansowanie prac związanych z modernizacją ewidencji gruntów i budynków obrębów 

Kościuki, Zaczerlany, Zaczerlany Kolonia. Jest to w interesie Gminy, ponieważ wpływa na 

zwiększenie dochodów z podatków. 

 

 Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie prac związanych z modernizacją ewidencji gruntów i budynków obrębów 

Kościuki, Zaczerlany i Zaczerlany Kolonia. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecna p. Wioletta Kowieska. 
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(uchwała Nr XXV/257/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

 

Ad. 15 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Burmistrz Choroszczy przedstawił 

propozycję uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że proponuje zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Białystok – Liderem, a Partnerami, tj. Gminami: 

Choroszcz, Czarna Białostocka, Dobrzyniewo Duże, Łapy, Juchnowiec Kościelny, Supraśl, 

Turośń Kościelna, Wasilków oraz Zabłudów w sprawie wspólnego realizowania 

postępowania w przedmiocie udzielenia zamówienia publicznego na zakup energii 

elektrycznej oraz na usługę dystrybucji energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej 

członków stowarzyszenia wchodzących w skład Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego. 

 

 Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys 

odczytała projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/258/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 35) 

 

 

 

Ad. 16 – 

 

Ponownie głos zabrał Sekretarz Gminy, który zapoznał obecnych z projektem uchwały 

w sprawie przeprowadzenia na terenie miasta Choroszcz konsultacji społecznych w sprawie 

Budżetu obywatelskiego na rok 2018. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że postulowana kwota Budżetu Obywatelskiego 

wynosi 150 000,00 zł. Przedmiotem konsultacji będą projekty inwestycyjne zgłoszone do 

realizacji na terenie miasta Choroszcz zgodnie z Zasadami Budżetu Obywatelskiego 2018 

stanowiącymi załącznik do niniejszej uchwały. Wartość jednego projektu inwestycyjnego nie 

może być większa od 75 000,00 zł i mniejsza od 15 000,00 zł. Projekty inwestycyjne w 

ramach Budżetu Obywatelskiego mogą zgłaszać osoby zamieszkałe w mieście Choroszcz. 

Każdy uprawniony może zgłosić jeden projekt inwestycyjny, który musi uzyskać poparcie co 

najmniej 10 mieszkańców Choroszczy. Każdy mieszkaniec Choroszczy może poprzeć 

dowolną liczbę projektów podlegających zgłoszeniu. Projekty inwestycyjne należy zgłaszać 

w terminie do 11 sierpnia 2017 r., przy użyciu formularza.  

 

 Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys 

odczytała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie miasta Choroszcz 

konsultacji społecznych w sprawie Budżetu obywatelskiego na rok 2018. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/259/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

 

 

Ad. 17 – 

 

Burmistrz Choroszcz przedstawił propozycję powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że z wnioskiem o powołanie Młodzieżowej 

Rady zwrócili się do niego przedstawiciele Samorządu Uczniowskiego Zespołu Szkół w 

Choroszczy (w załączeniu), którzy poprzez swoją Radę chcieliby mieć wpływ na działania, 

jakie się w Choroszczy dzieją. Młodzieżowa Rada ma charakter konsultacyjny i ma liczyć 15 

członków. 

 

 Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys 

odczytała projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Choroszcz i 

nadania jej Statutu. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/260/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 37) 

 

 

Ad. 18 – 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu ochrony zdrowia 

mieszkańców gminy Choroszcz na rok 2017” omówił Sekretarz Gminy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że Program jest wyrazem troski gminy 

Choroszcz o zdrowie i jakość życia mieszkańców. Podejmowany jest w celu stworzenia 

warunków sprzyjających wydłużaniu życia w zdrowiu, poprawie zdrowia i związanej z nim 

jakości życia oraz zmniejszeniu nierówności społecznych w zdrowiu. Cel główny osiągany 

będzie przez rozmaite działania prozdrowotne realizowane zarówno przez Urząd Miejski, 

lokalne organizacje pozarządowe jak i społeczność gminy. Działania programu będą 

realizowane m.in. w formie: warsztatów, seminariów, szkoleń, koncertów, zajęć 

edukacyjnych, przedsięwzięć sportowo-rekreacyjnych, konkursów, interwencji medycznych 

(np. szczepień ochronnych, badań przesiewowych i profilaktycznych), publikacji 

informacyjno-edukacyjnych i innych.  Głównym realizatorem zaplanowanych działań jest 
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Urząd Miejski w Choroszczy, natomiast dopuszczalna jest współpraca z innymi podmiotami 

jak instytucje rządowe i samorządowe czy organizacje pozarządowe. 

 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu ochrony zdrowia mieszkańców gminy 

Choroszcz na rok 2017”. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXV/261/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 38) 

 

 

 

Ad. 19 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej - XXIV - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 13 głosami za, 1 głos przeciw, 1 wstrzymujący się. 

 

 

Ad. 20 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

 
I. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz w zakresie renowacji dróg 

gminnych, ws. wykupu gruntów pod budowy i modernizacje dróg, ws. wycinki drzew; 

- ws. dzierżaw, sprzedaży czy przekształceń i podziałów gruntów, ws. indywidualnych nieruchomości, poprawy 

sieci wodno-kanalizacyjnej, budowy wodociągów, przydomowych oczyszczalni ścieków, a także miejscowego 

planu zagospodarowania;  

- udział w spotkaniach w Dyrekcją Powiatowego Zarządu Dróg ws. drogi w Izbiszczach i Konowałach ; 

- spotkania z sołtysami sołectw w gminie Choroszcz i przewodniczącymi osiedli w mieście Choroszcz;  

- udział w spotkaniach z przedsiębiorcami zainteresowanymi prowadzeniem działalności społecznej i 

gospodarczej na terenie gminy ; 

- udział w spotkaniach z właścicielami ogródków działkowych ; 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami i władzami lokalnych jednostek OSP w zakresie działalności 

jednostek, jak również ws. korzystania przez nie z infrastruktury gminnej czy też doposażenia tych podmiotów w 

nowy sprzęt ratowniczo-gaśniczy; 

- udział w Walnym Zabrania Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi „Narew”;  

- udział w spotkaniach z przedstawicielami władz gmin ościennych ws. realizacji wspólnych inwestycji. 

 

 

II. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia i pomocą społeczną: 
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- realizacja (w dn. 11-12.04.2017) ostatniej transzy pomocy żywnościowej oferowanej potrzebującym 

mieszkańcom gminy Choroszcz w ramach Programu FEAD 2014-2020 – Podprogramu 2016; współpraca w tym 

zakresie z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Choroszczy, Bankiem Żywności, 

Stowarzyszeniem Forum Inicjatyw Gminnych, Stowarzyszeniem „Purmia” i Stowarzyszeniem, „Monar”;  

- spotkania indywidualne z mieszkańcami gminy w zakresie lokali socjalnych; 

- zamknięcie naboru do Rady Seniorów Gminy Choroszcz. 

 

 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu: 

 w zakresie oświaty:  

- udział w spotkaniu z władzami Podlaskiego Kuratorium Oświaty ; 

- przeprowadzenie indywidualnych spotkań z dyrektorami szkół w gminie Choroszcz, Zespołu Szkół w 

Choroszczy, przedszkola, a także żłobka w gminie Choroszcz – prowadzenie przygotowań do uruchomienia 

kolejnego roku szkolnego 2017/2018 i zmian wywołanych Prawem Oświatowym; 

- ogłoszenie kolejnych etapów rekrutacji do przedszkola, oddziałów przedszkolnych oraz klas I szkoły 

podstawowej – harmonogramu i procedur; 

- kontynuacja przygotowań do utworzenia klasy sportowej w Szkole Podstawowej  

w Choroszczy (klasa IV, utworzona z dzieci w obecnej klasie III); 

- ogłoszenie konkursu ekologicznego pn. „Dziesięć zasad przyjaciela przyrody” finansowanego przez 

WFOŚiGW; 

- udział w Dniu Otwartych Drzwi w Szkole Podstawowej. 

 

 w zakresie sportu:  

- udział w spotkaniach z przedstawicielami organizacji sportowych, w tym LZS w sprawie działalności klubów i 

organizacji sportowych funkcjonujących w gminie Choroszcz;  

- objecie Honorowym Patronatem i przyjęcie zaproszenia do uhonorowania nagrodami finalistów Mistrzostw w 

Siatkówce Gminy Choroszcz (25.03.2017); 

 

 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

w zakresie współpracy nad wspólną organizacją lokalnych imprez kulturalnych i sportowych – w tym nad 

organizacją obchodami Świąt Majowych;  

- udział w spotkaniach z lokalnych organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zdań z zakresie kultury, 

sportu i rekreacji w gminie Choroszcz. 

 

Ad. 21 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym (w załączeniu), które dotyczyły m.in. 

uczestniczenia w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, 

spotkaniach na terenie gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego 

dyżuru. 

        (informacja w załączeniu) 
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Ad. 22 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Jacek Dąbrowski przekazał skargę mieszkańców ul. 30go Maja, która w tej chwili 

wykorzystywana jest jako objazd z uwagi na remont ul. Sienkiewicza i Branickiego w 

Choroszczy – skarga dotyczy przekraczania prędkości przez osoby korzystające z tego 

objazdu więc sugeruje postawienie znaku ograniczającego prędkość. 

 

Radny Andrzej Kościuczyk przypomniał o konieczności dalszego wyrównania dróg na terenie 

gminy. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zwrócił uwagę na zachowanie firmy wywożącej odpadu komunalne, 

która nie przywiązuje należytej uwagi do koloru zostawianych w zapasie worków do 

segregacji odpadów – często się zdarza, że zostawiają worki jednego koloru. 

Ponadto, na przykładzie Ogrodnik, wystąpił z propozycją nawiązania współpracy z Powiatem 

(na podstawie np. porozumienia) odnośnie odśnieżania czy równania drogi będącej w części 

drogą powiatową, a w części gminną. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając wyjaśnił, że: 

1) na ul. 3-go Maja zostanie podstawiony odpowiednie oznakowanie, 

2) równiarka równa na terenie całej gminy z przestojami spowodowanymi zmianami 

pogody, 

3) odnośnie worków przypomniał, że zawsze były problemy z firmą wywożącą – za 

chwilę będzie wybrana w przetargu nowa firma, 

4) porozumienie z Powiatem nie sprawdziło się w przypadku odśnieżania ponieważ 

gmina dokłada swoje środki budżetowe do dróg powiatowych, ale będziemy w tym 

temacie podejmować inne rozwiązania. 

 

 

Ad. 23 – 

 

Wojciech Cymbalisty, Fundacja Pole Kultury zabrał głos w następujących kwestiach: 

1) podziękował Burmistrzowi za wsparcie z Urzędem akcji sprzątania w 

miejscowościach Rogówek i Majątek Rogowo zorganizowanej przy współudziale 

Fundacji; 

2) przyjęta forma konsultacji budżetu obywatelskiego nie jest zła, a Fundacja w ramach 

ogólnopolskiej akcji Masz Głos będzie monitorować kolejne etapy realizacji budżetu 

obywatelskiego by po raz kolejny przedstawić po zakończeniu procesu wyboru 

projektów w jaki sposób budżet był wybierany, w jaki sposób w przyszłych latach 

ewentualnie go poprawić, 

3) odnośnie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i ogłaszanych na jego 

podstawie konkursów ma kilka uwag: pomimo 2-krotnego wzrostu środków na 

konkursy do 30 tys zł tylko 42% z tych środków otrzymały organizacje mające swoje 

siedziby na terenie Gminy, w związku z tym ma następujące propozycje: 

- rezygnacja z formy punktowania dodatniego wszelkich inicjatyw nastawionych na 

kontynuacje np. dotowanie co roku tego samego festiwalu, 

- uwzględnienie dotacji na wynagrodzenia osobowe, 

- punktowanie przedsięwzięć mających formy długotrwałe jak publikacje płyty itp. 
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Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając wyjaśnił, że program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi jest konsultowany i każda fundacja i stowarzyszenie mogą w nich 

uczestniczyć. Nie może zgodzić się z opinią, że jeżeli coś się uda, mieszańcy są 

zainteresowani, to nie można tego kontynuować za rok. Następna uwaga: wszelkie fundusze, 

które przekazywane są organizacjom są przekazywane na rzecz mieszkańców gminy 

ponieważ organizacja spoza gminy tworzy coś pożytecznego na terenie i na korzyść gminy 

Choroszcz. Nie można wykluczać organizacji tylko ze względu na miejsce jej rejestracji. 

Na zakończenie Burmistrz poinformował o zmianie linii trasy PKS Kruszewo – Białystok 

przez Choroszcz począwszy od 1 maja 2017 r. 

 

 

Ad. 24 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 
    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 
 

 


